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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Meddig szivároghatnak még a Dunába a rákkeltő 
anyagok az Óbudai Gázgyárból?" 

A budai Duna-parton, az újpesti vasúti hídtól délre, az Óbudai-sziget északi csúcsánál a szúrós,
büdös  szagú,  szennyezett  talajvíz  ismét  látványosan  szivárog  a  Dunába,  a  Duna  alacsony
vízállásának követekeztében. A probléma hosszú évtizedek óta kezeletlen, pedig arra a hatóságok,
szakmai szervezetek egyaránt  sokszor  felhívták a  figyelemet,  és  az LMP – Magyarország Zöld
Pártja költségvetési módosító javaslatot is benyújtott az akkut szennyezés felszámolása érdekében.
Ezt a kormánypárti többség elutasította.

Pedig a Greenpeace Magyarország 2018-as mérései is rendkívül magas szennyezést mutattak ki a
rákkeltő  naftalinokból,  valamint  a  mérgező  policiklusos  aromás  szénhidrogénekből  (PAH)  és  a
rákkeltő benzolból. A környezetvédelmi hatóság pedig egy bejelentés nyomán már 2009-ben vett
mintákat az érintett Duna-parti területen. Az akkori eredmények is a rákkeltő anyagok többszörös
határérték-túllépését mutatták ki. A cianid mindhárom mérési pontban meghaladta a határértéket. Az
arzén és  az ólom mennyisége a  hatszorosa volt  a  megengedett  határértéknek.  Határértéken túli
eredményt mutattak ki az etil-benzolból, a xilolokból és a naftalinokból is egy vagy több mérési
ponton. A talajban a cink, a higany és a THP (C5-C40) szintén túllépte a szennyezettségi határt.

A Főgáz 2002-ben a szennyezett gázgyári terület kármentesítési tervét is elkészítette, de érdemben
azóta sem történt semmi.

Klíma- és vízválság van, az aszályos időszakok hossza várhatóan csak fokozódni fog a következő
évtizedben. Így egyre gyakrabban kell nyaranta számolnunk a Duna alacsony vízállásával, mely
jelentősen fokozza az Óbudai Gázgyárból a Dunába jutó veszélyes mérgező anyagok mennyiségét,
veszélyeztetve az ott élő emberek egészségét, az élővilág épségét. A víz maga az élet, nagy folyóink
nemzeti kincseink. Nemzeti érdekünk, hogy azokat megóvjuk a káros környezeti behatásoktól.  

Ezért miniszer Úrtól a következő kérdésekre várok választ?



 
• Önök szerint van-e feladata, és felelőssége a katasztrófavédelemnek a Dunát érő 

folyamatos, Óbudai Gázgyár területéről származó szennyezés felszámolásában?
• Történt-e egyeztetés a Katasztrófavédelem részéről az illetékes Pest Megyei 

Kormányhivatal illetékes osztályával, a szükséges lépésekről?
• Meddig nézi még a kormány tétlenül, hogy nemzeti kincsünket, a Dunát, folyamatos 

szennyezés érje?
• Korábban írásbeli kérdésben rákérdeztünk, hogy miért utasították el az LMP által 

benyújtott, az Óbudai Gázgyár kármentesítésétre vonatkozó költségvetési módosító 
javaslatunkat? Akkor azt a választ kaptuk, hogy javaslatunk nem illeszkedik a központi 
költségvetés rendszerébe. A Dunát érő súlyos környezeti kár tétlen tudomásul vétele 
illeszkedik az Önök politikai elképzelésébe?

Válaszát előre is köszönöm!

üdvözlettel,

Keresztes László Lóránt

2  


